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Szöveges beszámoló 

Beszámolóm első részében szeretnék hírt adni az elmúlt időszak néhány, az Egyetemmel, az 

Egyetemi Hallgatói Önkormányzattal vagy éppen a Természettudományi karral kapcsolatos 

fejleményéről.  

Először az ELTE EHÖK Elnökségi üléseken felmerült témákat járnám végig. Elnökségi ülés 

vendége volt az ősz során Láng Bernadett az ELTE „Eötvös” Művészeti Együttes koordinátora, 

akivel a lehetséges együttműködésekről esett szó. Ezen együttműködésnek volt látható jele, 

hogy a héten megrendezésre került Gólyabálunkon is a fellépők között tudhattok a Művészeti 

Együttes néhány tagját, akik örömmel működtek közre a báli hangulat megteremtésében. 

Vendégünk volt továbbá Simon Gábor, az ELTE BEAC ügyvezető igazgatója, akivel az ELTE 

sport jövőjéről folytattunk egyeztetést. Jelezte, hogy a jövőben is számíthatunk rájuk a 

sportprogramok szervezése során, legyen szó akár egy gólyatábor sportnapjáról, vagy bármi 

másról. November 4-én, pedig a Hallgatói Szolgáltató és Sportközpont új vezetőjét, Agárdi 

Krisztinát láttuk vendégül, akivel a hallgatói szolgáltatásokról volt lehetőség beszélgetni. Ezen 

az ülésen tanulmányi elfoglaltságaim miatt Török Mátyás volt jelent.  

Változás következett be a Természettudományi Karhoz szervesen kapcsolódó, a kari 

tehetséggondozásban igen aktív szerepet vállaló Bolyai Kollégium igazgatójának személyében. 

Az előző igazgató Szalay Péter rektor úr felkérésére és a Szenátus támogatásával jelenleg az 

ELTE tudományos- és innovációs ügyekért felelős rektorhelyettese. Utódja az igazgatói 

poszton Kürti Jenő.  

A gólyatáborok igen komoly financiális kihívások elé állították a Hallgatói Önkormányzatot, 

ezért a gólyabálok megszervezése során prioritás volt egy költséghatékony megoldás 

megtalálása. Erre egy olyan elképzelés született, hogy a Hallgatói Önkormányzat támogatása 

nélkül a részvételi díjak fedezetéből vállalják el rendezvényszervező cégek a feladatot. Ebből a 

konstrukcióból a Választmány támogatásával kivontam a TTK HÖK-öt, ugyanis az Egyetem 

vezetése nyitott volt arra, hogy a Hallgatói Alapítvánnyal kötött egyéni szerződés adja meg a 

jogi keretet a bál megszervezésére. Deák Csabával, a Beruházási és Üzemeltetési Igazgatóság 

vezetőjével történő egyeztetést követően az 51/2007-es rektori utasítás alapján engedélyt 

kaptunk, hogy a Lágymányosi Kampusz szolgáljon a gólyabálunk helyszínéül. A BTK-IK-

TáTK-TÓK közös bálja a szerződési feltételek bizonytalansága miatt februárra tolódott, míg az 

ÁJK Gólyabál a korábban vázoltak szerint valósulhatott meg, azzal a különbséggel, hogy az 

ÁJK HÖK-nek a nyertes cégtől jelentős mértékben kellett tételeket átvállalnia.  

December 16-án került sor az ELTE HÖK Karácsonyi ünnepségére, amire mindenkit sok 

szeretettel várnak. Emellett a télen még egy Mikulásbuli is várja majd a hallgatókat. 

Az Elnökségi ülések egyikén Kiss Edina jelezte, hogy Kőszegi Tamás indulna gazdasági 

adminisztrációért felelős referensnek. Mivel legutóbb az Elnökség nem támogatta a pályázatát, 

így újból szó esett róla, azonban jogosultság hiányában, ekkor döntés nem született. Kiss Edina 

megbízta Tamást a referensi feladatok ellátásával. Pályázatát a legutóbbi EHÖK Küldöttgyűlés 

tárgyalta, ahol 19 igen 17 nem arányban támogatták.  

Az ELTE Hallgatói Önkormányzata számára jelentős előrelépés, hogy minden jel szerint az 

OMHV publikussága megoldott lesz a következő félévtől a PPK-án és az IK-án. 



A korábban az Oktatási Igazgatóság alatt működő Questura átkerült a Hallgatói Szolgáltató és 

Sportközponthoz a szervezeti hierarchiában, míg helyileg az Egyetemi Könyvtárban, illetve 

Lágymányoson jött létre ügyfélfogadó tér, ahogy azt bizonyára már tapasztaltuk mindannyian. 

A korábban Kovács Krisztina által vezetett Fogyatékosügyi Központ is a Hallgatói Szolgáltató 

és Sportközpont alá került, annak vezetője utasítási jogkört kapott a kari fogyatékosügyi 

koordinátorok felett. Ezek mellett az esélyegyenlőségi célra fordítható keretek és támogatások 

központilag össze lettek vonva. 

Az ELTE HÖK idén is szervez karácsonyi gyűjtéseket gyermekotthonok számára. Az 

ajándékok leadására az Északi Hallgatói Irodában van lehetőség. 

November 11-i elnökségi ülésen kiírásra került a rektori sportpályázat és véleményezésre 

kerültek a rektori kulturális pályázatok. Ezeket három fő előbírálta, azonban vitatott 

metódussal. Az Elnökség véleményezte az általuk javasolt összegeket, majd javaslatot tett az 

összegek megítélésére, a végső döntés azonban Dr. Pozsár-Szentmiklósy Zoltán és Kiss Edina 

hozza meg.  

A vegyész mesterszak felvételi pontjainak számítása változott, növelve a felvételin nyújtott 

teljesítmény súlyát. Ezt a módosítást a Kari Tanácson a Hallgatói Önkormányzat támogatta.  

Tavasszal a Kar életének egyik legfontosabb eseménye várható, nevezetesen lejár Surján Péter 

dékán úr mandátuma, azaz dékánválasztásra fog sor kerülni. Ennek előkészítésére a Kari Tanács 

az kari SzMSz rendelkezéseinek megfelelően egy bizottságot hozott létre, amelynek tagjai Dr. 

Michaletzky György, Karunk korábbi dékánja, Dr. Tichy Géza professor emeritus, illet 

jómagam. A munkát már meg is kezdtünk a határidők megállapításával. 

Szabályzatmódosítások 

 Tanulmányi ügyek 

A Kari Tanácsok előtt számos tanulmányi kérdés fordult meg mostanában. Ezek egyike volt 

a Honorácior Státusz szabályzati kidolgozása a karon. Erre a tehetséggondozási formára a 

Hallgatói Követelményrendszer általános része lehetőséget teremt, azonban Karunkon 

eddig nem működött. A Hallgatói Önkormányzat támogatásával az első pályázatokra már a 

tavaszi félévben is sor kerülhet és szorgalmazzuk további tehetséggondozási formák 

bevezetését is annak érdekében, hogy minden kiemelkedően tehetséges hallgató 

megtalálhassa azt, ami számára a legnagyobb segítséget jelenti az előrejutásban. 

A képzési terveken is módosítani kellett, ugyanis a nemzeti felsőoktatásról szóló törvény 

egy módosítása alapján a szakdolgozatért járó kredit nem számolható bele az abszolutórium 

megszerzésébe. Ennek folyományaként szakdolgozati szemináriumok lesznek bevezetve 

valamennyi szakon, amelyek kreditértéke hivatott kiváltani a korábban szakdolgozatokért 

járó, az abszolutóriumhoz nem szükséges krediteket.  

A HKR kari külön részének újraírása folyamatban van, azonban ennek csak a hallgatói 

juttatásokról szóló része fog valószínűleg decemberben a Szenátus elé kerülni.  

Költségvetés 

A TTK HÖK költségvetéséről már a legutóbbi rendkívüli küldöttgyűlési ülés alkalmával is 

beszámoltam. Jelenleg úgy tűnik, hogy az év hátralévő részében nincs lehetőségünk költeni. 



Ennek oka a gólyatáborok kimagasló költségei voltak. Jelzem most, hogy erről még szóban 

részletesebben is be kívánok számolni. A gólyatáborok költségei annál is inkább magasabbak 

lettek, hogy jelen konstrukcióban, az ELTE jogi állásfoglalása szerint, valamennyi 

szolgáltatásunk reprezentációnak számított, ami egyúttal azt is jelenti, hogy reprezentáció adó 

köteles. Ez egy igen magas adókulcsot jelent. Emellett, mivel a gólyatáborok szervezése nem 

számít az Egyetem jogi állásfoglalása szerint az ELTE alaptevékenységei közé, ezért az ilyen 

tevékenység ÁFA-köteles. Ez a gyakorlatban azt jelentette, hogy a gólyatáborok részvételi 

díjainak körülbelül 27%-át még adó formájában be kellett fizetnünk. Ezek a járulékos költségek 

milliós nagyságrendben növelték meg a költségvetési mérlegünk kiadási és bevételi oldalának 

különbségét.  

Zárszó 

Elnézést szeretnék kérni beszámolóm rövidsége miatt, amely nem áll megfelelő viszonyban az 

adott időszakban végzett munkával, így azt szóban még ki fogom egészíteni. Megállapítható, 

hogy a TTK HÖK sikeresen túl tudott lépni a tavalyi év néhány nehézségén, azonban egészen 

újszerű problémákkal találta szemben magát. Végezetül köszönöm mindenkinek az elmúlt 

időszakban, sokszor erőn felül végzett munkáját! Reményeim szerint a vizsgaidőszak és a téli 

szünet lehetőséget fog teremteni arra, hogy kipihenjünk az előző időszakot és új lendülettel 

fogunk tudni majd a tavaszi félévben munkához látni. 

Bármilyen kérdést vagy észrevételt örömmel várok. 
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